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នៅរន ៀលថ្ងៃទី ២៦ ខែ មិងុនា ឆ្នាំ២០១៩  ឯកឧត្តម ឧបនាយករដ្ឋមន្រ្ត ីប្រាក ់ ែុុ្ ា្អ្ុញ្ញនត្ឲនយ  

ឯកឧត្តម Ingo H. Karsten ឯកអគ្គរដ្ឋទូត្ថ្្សាធារណរដ្ឋ ហព័ ធ្អាលលឺម៉ង់ ចូលជួប ខមតងការគ្ួរ ម  ្ិង
ជប្រាបលា កនុងឱកា ខដ្លឯកឧត្តមា្បញ្ចប់នប កកមមការទូត្ នៅប្រពះរាជាណាចប្រកកមពុជា។ 

ឯកឧត្តម ឧបនាយករដ្ឋមន្រ្ត ីា្ ខមតង្ូវការនពញចិត្តចាំន ះទាំនាក់ទាំ្ងរវាងកមពុជា ្ិងអាលលឺម៉ង់កនុង 
រយៈនពលបួ្ឆ្នាំក ល្ងមកន្ះ ខដ្លា្ឆលុះបញ្្នាំងតាមរយៈ ទាំនាក់ទាំ្ង ណិជជកមមា្ការនកើ្ន ើងរឹងាាំខ្នាំង
ជាងនគ្កនុងចាំនណាមប្របនទ នៅអឺរ ុប ការផ្្ន ់បតូរទ នស្កិចចកប្រមិត្ែព ់ ្ិងការពិនប្ររះនោបល់នទៀងទាត់្       ជា
ពិន   ប្រាប់កិចច ហប្របតិ្បត្តិការអភិវឌនឍ្៍។ ឯកឧត្តម ឧបនាយករដ្ឋមន្រ្ត ីា ខ្ងលងអាំណរគុ្ណដ្ល់រដ្ឋនភិាល ្ ិង
ប្របជាជ្អាលលឺម៉ង់ខដ្លា្ជួយដ្ល់កមពុជានលើវិ ័យមួយចាំ្ួ្ដូ្ចជា ក ិកមម  ុខភិាល ការនដ្ះមី្ វិមជនឈការ 
្ិងអភិវឌនឍ្៍ជ្បទជានដ្ើម។ ទ ទ្ឹមន្ះ ឯកឧត្តម ឧបនាយករដ្ឋមន្រ្ត ី ក៏ា្អរគុ្ណ ឯកឧត្តមឯកអគ្គរដ្ឋទូត្
ចាំន ះការែិត្ែាំផ្ទនល់ែលួ្ នៅកនុងអាណត្តិក ល្ងមកន្ះ។  

ជាការនឆលើយត្បវិញ ឯកឧត្តមឯកអគ្គរដ្ឋទូត្ ា្បញ្ជនក់ពីការនពញចិត្តកនុងការបាំពញការងារនៅកមពុជា 
ន លគឺ្ចាប់ ពីនដ្ើមអាណត្តិមកនមលះ។ ឯកឧត្តម ា ន្ វ្ើជាសាកនសីថ្្ការវិវត្តរីកចនប្រមើ រ្ប ់កមពុជាកនុងវិ ័យន ដ្ឋកិចច 
្ិង ងគម នហើយប្របនទ អាលលឺម៉ង់គឺ្ជាថ្ដ្គូ្ ហប្របតិ្បត្តិការយូរអខងវងជាមួយកមពុជា។ ឯកឧត្តម ា្កត់្ ាំរល់ពី
នជាគ្ជ័យថ្្ការពិនប្ររះនោបល់ នហើយអាលលឺម៉ង់ក៏ា្បនងកើ្ជាំ្ួយអភិវឌនឍដ្ល់កមពុជា។ ទ ទ្ឹម្ឹងន្ះ ា ប្្រកុមហ ុ្
អាលលឺម៉ង់កា្់ខត្នប្រចើ្ា្ចាប់អារមមណ៍មកវិ្ិនោគ្នៅកមពុជា ដូ្ចជាកនុងវិ ័យអគ្គិ ្ី ខដ្លន្ះជា ញ្ញនថ្្
ត្ប្រមូវការ ប្រាប់ការអភិវឌនឍ។ អាលលឺម៉ង់ក៏ា្ផ្តល់អាហារូបករណ៍ ប្រាប់បណ្តះបណាតនលអនកការទូត្វ័យនកមងនៅ  
កមពុជា ខដ្លរហូត្មកដ្ល់នពលន្ះា្ចាំ្ួ្ រុប ១៣នាក់នហើយ។  

ឯកឧត្តម ឧបនាយករដ្ឋមន្រ្តី ប ត្ា្ប្របសា ្៍ថា អាលលឺម៉ង់ា្ផ្តល់ជាំ្ួយឥត្ ាំណង ្ិងកមចី
ហិរញ្ញបនបទា្ មនបទា្ចាំ្ួ្ខ  ិបប្រាាំបីលា្ប្រាាំមួយខ ្អឺរ ូ  ប្រាប់គ្នប្រាងកាត់្ប ថ្យភាពប្រកីប្រកនៅកមពុជា 
ពីឆ្នាំ ២០១៩-២០២០។ ចាំខណកឯទាំហាំ ណិជជកមមរវាងប្របនទ ទាាំងពីរវិញ ា្ចាំ្ួ្ប្របាណមួយ ្់លា្
ដុ្ល្ាន ែណៈខដ្លនភញៀវនទ ចរណ៍អាលលឺម៉ង់ា្ជាង១០ មឺុ្នាក់កនុងមួយឆ្នាំ។  

អាំពីបញ្ហន EBA ឯកឧត្តម ឧបនាយករដ្ឋមន្រ្ត ីា្ជប្រាបជូ្ឯកឧត្តមឯកអគ្គរដ្ឋទូត្ថា រាជរដ្ឋនភិាល កាំពុង
ែិត្ែាំន វ្ើការជាមួយគ្ណៈកមមការអឺរ ុបនដ្ើមនបីខងរកនា EBA  ប្រាប់កមពុជា នដ្យា ន្រៀបចាំទទួលនប កកមមគ្ណៈកមមការ
អឺរ ុបមកកមពុជាកាលពីនដ្ើមខែន្ះ។ ចាំន ះបញ្ហនន្ះ ឯកឧត្តមឯកអគ្គរដ្ឋទូត្ រីករាយនដ្យកត់្ ាគនល់ន ើញថា 

ព្រះរាជាណាចព្ររម្ពុជា 
ជាតិ សាសនា ព្រះម្ហារសព្ត 

****** ព្រសងួការបរទេស 
និងសហព្បតិបតតិការអនតរជាត ិ

****** 
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រាជរដ្ឋនភិាលា្ែិត្ែាំន វ្ើការងារនប្រចើ្ តាមរយៈការត្ាំន ើងប្រាក់នបៀវត្នសកមមករ ្ិងការ ប្រាកាតុ្ភាពជានដ្ើម 
ខដ្លខផ្នកមួយថ្្ការរាំ រ ងគម។  

ឯកឧត្តម ឧបនាយករដ្ឋមន្រ្តី ា្ប្របសា ្៍ថា រាជរដ្ឋនភិាលនបតជាញនពប្រងឹងលទធិប្របជា្ិបនត្យនយ ន រីភាព
សាព័ត៌្ា្ ្ ិង ងគម ុីវិល  ហជីព ខដ្លរហូត្មកដ្ល់នពលន្ះា្ការនលើកខលងនទា ដ្ល់នម ហជីព ្ ិង
បនងកើត្នវទិកាពិនប្ររះនោបល់ជាមួយ ងគម ុីវិល។  

ឯកឧត្តមឯកអគ្គរដ្ឋទូត្ ា្ការនកាត្ ញប់ខ ញងចាំន ះប្របសា ្៍រប ់ នមតចនត្នជានាយករដ្ឋមន្រ ត្ីថា 
 នមតចខត្ងខត្ពិភាកនាជាមួយបកនសប្របឆាំង។  

នៅកនុងកិចច ហប្របតិ្បត្តិការត្ាំប្់វិញ ឯកឧត្តមឯកអគ្គរដ្ឋទតូ្ ា្ា្ប្របសា ្៍ថា   ហគ្ម្៍អឺរ ុប 
ា្ការចាប់អារមមណ៍ខ្នាំងនលើអាសា ន្ ្ិងចង់ពប្រងីកទាំនាក់ទាំ្ងជាមួយអាសា ន្នលើ ពីវិ ័យន ដ្ឋកិចចនៅដ្ល់  
វិ ័យ្នោាយ ្ិង ្តិ ុែ។  

ឯកឧត្តម ឧបនាយករដ្ឋមន្រ្តី ្ិង ឯកឧត្តមឯកអគ្គរដ្ឋទូត្ ា្ឯកភាពរ្នថា ្ឹងប ត្ពិភាកនា នប្រមចឲនយ
ា្្ូវអ្ុ នសរណៈ តីពីការពិនប្ររះនោបល់រវាងប្រក ួងការបរនទ ទាាំងពីរ នហើយ្ឹងប ត្រាំប្រទរ្ននៅវិញនៅមក
នៅកនុងយ ត្ការពហុភាគី្នានា ដូ្ចជា អ. .ប. ្ិងអងគការយូនណ កូជានដ្ើម។ 

ជាំ្ួបន្ះ ា្បញ្ចប់កនុងបរិោកា រីករាយ ្ិង និទធស្ានល៕ 
 
     ថ្ងៃនៅ ១២  នរាច ខែនជ ឋ ឆ្នាំកុរ ឯក ័ក ព.  ២៥៦៣                                                                        

                                                             ភនាំនពញ ថ្ងៃទី  ២៩  ខែមិងុនា ឆ្នាំ ២០១៩ 
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